
1 
 

Protokół Nr 33 

z obrad trzydziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku odbytej  

w dniu 23.06.2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Lustrzanej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – do godz. 14:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U.  2016r.poz. 

446/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

4. Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

5. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

6. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Ewa Szydeł 

7. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

W I części obrad w Sali Kinowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku nastąpiło uroczyste wręczenie dyplomów i nagród stypendystom szkół 

podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Więcbork, którzy  

w roku szkolnym 2016/2017  osiągnęli najwyższe wyniki w nauce i sporcie. Gratulacje  

i upominki składali: Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski, Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Więcborku p. Grażyna Witczak, Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku p. Anna Łańska oraz dyrektorzy szkół. 

W I części obrad uczestniczyli również dyrektorzy szkół gminnych wraz z wyróżnionymi 

uczniami 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Uroczystość wręczenia nagród i stypendiów dla uczniów szkół z terenu gminy Więcbork. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

10. Podjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie. 

 

Na wniosek Burmistrza Więcborka autopoprawką do porządku obrad wprowadzony  

został jako punkt 11, punkt dotyczący podjęcia  uchwały  w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. Kolejne punkty porządku obrad przyjęły  

w związku z tym numerację dalszą. 

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXXII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 15 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami.  

 

W tym punkcie Przewodnicząca RM podała, że z uwagi na sytuację rodzinną jej obecność  

w działaniach związanych z reprezentacją Rady były bardzo ograniczone. Funkcję ta przejęła 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. Przy okazji 

podziękowała Radnym uczestniczącym w pogrzebie jej Mamy za obecność, która w tych 

trudnych dla niej chwilach stanowiła ogromne wsparcie. 

 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

1.06.2017r.-  udział w IV Paradzie Postaci Bajkowych w Więcborku na Placu Jana Pawła II. 

2.06.2017r. - spotkanie z Panią Dorotą Domek – przewodniczącą Zespołu 

Interdyscyplinarnego (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz spotkanie dotyczące organizacji 

dożynek Gminno- Powiatowych – Runowo Krajeńskie 2017 (miejsce: gabinet Burmistrza)  

i  obchody 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Wandy i Bogdana Pawłowskich (miejsce: 

Pałac w Sypniewie). 

3.06.2017r. – udział w uroczystości 50-lecia kapłaństwa ks. Franciszka Kurowskiego – 

proboszcza Parafii pw. św. Maksymiliana Kolbego w Pęperzynie (miejsce: Pęperzyn). 

4.06.2017r. - uroczystość 25-lecia kapłaństwa ks. Piotra Orzechowskiego – proboszcza Parafii 

pw. św. Jakuba Apostoła w Zabartowie (miejsce: Zabartowo) 

5.06.2017r. - spotkanie z Dyrektor Przedszkola Gminnego w Więcborku Panią Anną 

Pankanin i dyr. BOOS-u Panią Danutą Zawidzką. Sprawy poruszane to m.in. funkcjonowanie 
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przedszkola w czasie wakacji oraz sprawy bieżące dot. budynku w Więcborku (miejsce: 

gabinet Burmistrza). W tym dniu Burmistrz Więcborka spotkał się równeiż z Panią Ireną 

Boroch – autorką tomiku poezji „Zatrzymać chwilę” (miejsce: Miejsko Gminna Biblioteka 

Publiczna w Więcborku). 

6.06.2017r.- Zastępca Burmistrza Więcborka Pan Jacek Masztakowski uczestniczył  

w posiedzeniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego (miejsce: siedziba Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Sępólnie Krajeńskim), natomiast Burmistrz Więcborka wziął udział  

w Gminnym Konkursie Recytatorskim klas IV-VI szkół podstawowych i klas gimnazjalnych 

(miejsce: ZS w Pęperzynie) 

7.06.2017r.- udział w IV Kujawsko-Pomorskim Forum Samorządowym – zorganizowanym  

w związku z obchodami święta Województwa Kujawsko – Pomorskiego (miejsce: Ratusz 

Staromiejski w Toruniu). 

8.06.2017r. - spotkanie z Panem Jarosławem Tadychem – Starostą Sępoleńskim w spotkaniu 

uczestniczył również z-ca Burmistrza Pan Jacek Masztakowski, dyr. Zarządu Drogowego  

w Sępólnie Krajeńskim Pan Edwin Eckert. Tematyka: ustalenie zakresu prac na drogach 

powiatowych na terenie Gminy Więcbork (miejsce: gabinet Starosty Sępoleńskiego). 

10.06.2017r. – udział w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Zofii i Stefana 

Zawieja (miejsce: restauracja Pod Koroną) oraz udział w uroczystości 50-lecia Parafii pw. 

Niepokalanego Serca Maryi w Sośnie. W obchodach uczestniczył i przewodniczył Mszy św. 

Prymas Polski Arcybiskup Wojciech Polak oraz biskup pelpliński ks. dr Ryszard Kasyna 

(miejsce: Sośno). Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył  

w podsumowaniu Gminnych Zawodów Sportowo-Pożarniczych (miejsce: Stadion Miejski  

w Więcborku) oraz w Pikniku organizowanym przez Przedszkole w Więcborku oraz 

Gimnazjum w Więcborku. 

12.06.2016r. - spotkanie z Zastępcą Komendanta Powiatowego Policji Panem Dariuszem 

Jędrzejczakiem oraz kierownikiem Posterunku Policji w Więcborku Panem Arkadiuszem 

Sontowskim w sprawie dodatkowych służb policji w okresie letnim ze wsparcia z Oddziałów 

Prewencji Policji z Bydgoszczy oraz udział w posiedzeniu Rady Kujawsko-Pomorskiej Izby 

Rolniczej w Sępólnie Krajeńskim. W posiedzeniu uczestniczył również Dyrektor Oddział 

ANR w Bydgoszczy Pan Grzegorz Smytry. Tematyka to m.in. połączenie ANR i ARR (od 1 

września 2017 roku), Obszary Szczególnie Narażone (obecnie 90% Polski), poruszono 

również temat przetargów na grunty Agencyjne dla rolników (tu: m.in. grunty na terenie 

sołectwa Górowatki). 

13.06.2016r. – udział w II Festiwalu Piosenki Turystycznej Osób Niepełnosprawnych 

organizowanym przez Stowarzyszenie „Kierunek Więcbork” oraz Urząd Miejski, MGOK, 

MGBP, MGOPS, Stowarzyszenie „Ze Zbożem Za Pan Brat”, Międzyszkolny Klub 

Wolontariuszy „Amicus”, Wolontariat Europejski – EVS (miejsce: lasek miejski) .  

W festiwalu wzięło udział 16 zespołów (ponad 100 osób) oraz udział w wyjeździe studyjnym 

do Bladowa (koło Tucholi) – Regionalnej Instalacji Przetwarzania Odpadów Komunalnych.  

14.06.2017r. - udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego (miejsce: UG Sośno). 

18.06.2017r. - udział w otwarciu i podsumowaniu Turnieju Sołectw. 

19.06.2017r. - spotkanie z Radą Sołecką Górowatki – rozmowa dotyczyła przetargów 

Agencji Nieruchomości Rolnych głównie kryteriów przetargowych (gabinet Burmistrza) 
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- posiedzenie Komisji Oświaty Rady Miejskiej w Więcborku (miejsce:salka narad UM  

w Więcborku) 

20.06.2017r. - udział w wizycie studyjnej pt. „Partnerska współpraca ośrodka pomocy 

społecznej i organizacji pozarządowej w zakresie animowania społeczności lokalnej”. Do 

Więcborka przyjechali przedstawiciele samorządów, OPS-ów oraz organizacji 

pozarządowych z terenu powiatu tucholskiego. Goście dowiedzieli się jak współpracują  

w Gminie Więcbork: OPS, MGOK, MGBP, organizacje pozarządowe oraz Samorząd Gminny 

na rzecz osób starszych (miejsce: sala bankietowa w Więcborku). Ponadto tego dnia 

Burmistrza wziął udział w posiedzeniu połączonych Komisji Budżetu oraz Rolnictwa RM  

w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska w Więcborku). 

21.06.2017r. -  udział w pogrzebie zmarłej Pani Teresy Sowińskiej, mamy Pani 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku Pani Grażyny Witczak oraz udział  

w posiedzeniu Komisji Zdrowia Rady Miejskiej w Więcborku (miejsce: gabinet 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku). Tego dnia z-ca Burmistrza Pan Jacek 

Masztakowski brał udział w spotkaniu z Naczelnikiem OPP Bydgoszcz młodszym 

inspektorem Sławomirem Paczkowskim wraz z zastępcą. Celem spotkania było sprawdzenie 

warunków lokalowych w Internacie CKUiZ w Więcborku dla policjantów z OPP (miejsce: 

Internat CKZiU w Więcborku). 

22.06.2017r.  - spotkanie z Dyrektorem Polskiej Spółki Gazownictwa Oddział Zakład 

Gazowniczy w Bydgoszczy Panem Sebastianem Latanowiczem. Podczas spotkania podpisano 

list intencyjny pomiędzy PSG a Gminą Więcbork w celu podjęcia działań zmierzających do 

gazyfikacji Więcborka (miejsce: gabinet Burmistrza). Poza tym w tym dniu odbyło się  

spotkanie Dyrektora PSG Oddział Zakład Gazowniczy w Bydgoszczy z przedsiębiorcami 

Więcborka w sprawie możliwości gazyfikacji Więcborka (miejsce: sala Krajeńska MGOK w 

Więcborku) oraz spotkanie z ekonomem diecezji bydgoskiej ks. mgr Przemysławem Książek, 

proboszczem parafii w Więcborku ks. Adamem Andrzejczakiem oraz panem Kulawiakiem. 

Rozmowy dotyczyły możliwości zamiany nieruchomości w Śmiłowie przy torze 

motocrossowym i działki w Zabartowie przy jeziorze (miejsce: gabinet Burmistrza) i Walne 

Zgromadzenie Spółdzielni Mieszkaniowej w Sępólnie Krajeńskim (dla Członków  

z Więcborka). W czasie zebrania zostały wybrane osoby do Rady Nadzorczej (Remiza OSP 

Więcbork). 

23.06.2017r. - udział w zakończeniu roku szkolnego w ZS z Oddziałami Integracyjnymi  

w Jastrzębcu. 

 

 

Radny Jan Antczak zwracając się do Zastępcy Burmistrza Więcborka poprosił  

o rozszerzenie informacji dotyczącej spotkania, które odbyło się w Powiatowej Inspekcji 

Weterynaryjnej. Radny chciał wiedzieć, czy znowu chodziło o obostrzenia dotyczące ptasiej 

grypy. Radny pytał także o przetargi, jakie dobyły się na dzierżawy ziemi od Agencji 

Nieruchomości Rolnych. Wokół powyższego powstało wiele niedomówień i niejasności, 

rolnicy czują niesmak, więc chciałby poznać szczegóły przedsięwzięcia. 

Burmistrz  Więcborka odpowiadając na drugie pytanie radnego mówił, że na spotkaniu 

Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej mowa była o zasadach dotyczących przetargów 
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ogłaszanych przez Agencję. W tym momencie Agencja odstąpiła od dotychczas stosowanych 

praktyk tj. od sytuacji kiedy wysokość proponowanej stawki decydowała o wygranej  

w przetargu. W tej chwili polityka stosowana przez Agencję zakłada pewne priorytety tzn. 

preferowani są głównie młodzi rolnicy, są jasne, czytelne i mierzalne kryteria decydujące  

o tym, kto, ile punktów i za co dostaje. Do kryteriów zalicza się również zamieszkanie, 

oddalenie zamieszkania od działek będących przedmiotem przetargu oraz wielkość 

gospodarstwa. Zawsze w takich przypadkach ktoś wygra, ktoś będzie odczuwał że został 

pokrzywdzony i na to nie ma nikt wpływu. Generalnie rolnicy obecni na spotkaniu 

zorganizowanym w świetlicy w Jeleniu uznali że nowe zasady ANR to dobry kierunek 

działań. Młodzi rolnicy nie zawsze mają środki, aby zainwestować duże pieniądze  

w dzierżawę, a to co mają raczej chcieliby zainwestować w rozwój gospodarstwa. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odnosząc się do pierwszego pytania radnego powiedział, 

że rzeczywiście takie spotkanie z inicjatywy Starosty Sępoleńskiego odbyło się w siedzibie 

Weterynarii w Sępólnie Krajeńskim. W tymże spotkaniu oprócz Starosty udział wzięli: 

przedstawiciele czterech gmin wchodzących w skład powiatu sępoleńskiego, przedstawiciel 

Państwowej Straży Pożarnej i przedstawiciel Weterynarii. Podczas spotkania omówione 

zostały działania władz powiatu, poszczególnych gmin oraz organów czuwających nad 

bezpieczeństwem mieszkańców /straż pożarna i policja/, które zostaną podjęte w przypadku 

stwierdzenia na jakiejś fermie ognisk ptasiej grypy. Chodziło o dookreślenie zakresu 

obowiązków każdego z organów. Planowane jest również w tym zakresie kolejne spotkanie  

w celu doprecyzowania szczegółów dotyczących kwestii roli PSP w powyższych działaniach. 

Radny Ryszard Kałaczyński  dociekał szczegółów związanych ze spotkaniem Burmistrza 

Więcborka z przedstawicielami Spółki Gazowniczej. Pytał, czy chodzi tu tylko o gazyfikację 

samego Więcborka, czy również terenów przyległych. Jeżeli już miałaby być 

rozpowszechniona ankieta to dobrze byłoby również wziąć pod uwagę chociażby Witunię, 

gdzie wielu przedsiębiorców rozwija swoją działalność i na pewno byłoby zainteresowanych 

pozyskaniem tego typu energii. 

Burmistrz Więcborka podał, że oczywiście docelowo chodzi o gazyfikację całej gminy. 

Natomiast na dzień dzisiejszy ze wstępnych obliczeń, które posiadał Dyrektor Spółki jest 

potrzeba pobudowania ok. 18 km sieci gazowniczej tylko na terenie Więcborka. Wiadomo, że 

na tym I etapie chodzi o to, by ta sieć była jak najbardziej zwarta, a odbiorcy jak najbliżej 

sieci. Jeżeli będzie pozytywna decyzja dotycząca podjęcia już konkretnych  działań mających 

na celu zgazyfikowanie Więcborka i gminy Więcbork, dalszym etapem będzie rozbudowa tej 

sieci. W spotkaniu uczestniczyli również przedsiębiorcy, którzy mają swoje zakłady bardzo 

blisko samego miasta, a niekoniecznie jest to Więcbork. Zaproszenie trafiło również do firm : 

„RONET”, „BEMIX”, „GABI-BIS”, „SBN”. Im większy potencjał odbioru gazu, tym 

większa szansa na możliwość realizacji tego zadania. 

 

Ad.7 Interpelacje i zapytania radnych. 
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1. Radny Andrzej Wenda zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy dróg powiatowych. 

Pobocza są mocno zarośnięte, widoczność słaba, a to stwarza poważne zagrożenie w 

ruchu drogowym. 

 

Ad.8  Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi przedstawił Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 29 kwietnia 2015r. w sprawie przyjęcia szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb 

ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy ustalenie w drodze uchwały pełnej opłaty 

za 1 godzinę usług. 

 

Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

 kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2016r. - 628.151,20 zł 

 czas pracy wszystkich opiekunek w 2016 r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 29.920 

godzin 

 628.151,20 zł / 29.920 godzin = 20,99 zł/godzinę 

 

W związku z pytaniem, które padło na posiedzeniu Komisji o możliwość zaokrąglenia ww. 

kwoty Dyrektor MGOPS wyjaśnił , że w tej chwili nie jest to możliwe, gdyż szczegółowe 

zasady wyliczenia tego nie przewidują, natomiast po analizie takiego rozwiązania doszedł do 

wniosku, że nie miałoby to większego, gdyż  kwota odpłatności wyliczana jest procentowo, 

więc zawsze te grosze się pojawią. 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

Opinia Komisji Zdrowia, Pomocy społecznej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

Pytań nie wniesiono. 

Na sali 15 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.9-11  Projekty uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

 

Zmiany dotyczyły: 



7 
 

 

 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdz. 70005 § 0970 o kwotę 420.00 zł  

z uwagi na wpływ części środków stanowiących wykonanie wyroku Sądu Rejonowego  

w Tucholi  I Wydział Cywilny z dnia 21.11.2016 r. Sygn. Akt: 1C 1531/15 na podstawie, 

którego zasądzony zostało zwrot kosztów procesu oraz kosztów postępowania 

klauzulowego od powoda na rzecz Gminy Więcbork. Zapłata zasądzonej kwoty ma 

nastąpić, zgodnie z zawartą ugodą między stronami, w 12 ratach. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów rozdziale 75023: 

 §0940 o kwotę  119541,00 zł z uwagi na wpływ zwrotu 1/10 części podatku VAT od 

wydatków inwestycyjnych w zakresie kanalizacji i wodociągów w Więcborku  

i Sypniewie, 

 §0970 o kwotę l 500,00 zł z tytułu wpływu refundacji wynagrodzenia za pełnienie 

funkcji opiekuna praktyk zawodowych. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów rozdziale 75S14§0960 z tytułu przyjęcia 

darowizn: 

 kwocie 5 000,00 zł od Rady Rodziców przy Zespole  Szkół w Jastrzębcu na 

zwiększenie planu finansowego w zadaniu pn. „Budowa podjazdu z kostki brukowej 

przy Zespole Szkól w Jastrzębcu'', 

 kwocie l 000,00 zł od Nadleśnictwa Runowo Kraj. dla Gimnazjum w Więcborku 

celem pokrycia kosztów uczestnictwa w XVI edycji ogólnopolskiego konkursu 

„Poznajemy Parki Krajobrazowe Polski" (na szczeblu krajowym), 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów rozdziale 85395§2057 o kwotę 28 000.00 zł  

w związku z podpisaną umową partnerską ze Stowarzyszeniem na Rzecz Rozwoju 

Kobiet „Gineka" w celu wspólnej realizacji projektu z udziałem środków unijnych pn.: 

„Program Aktywności Lokalnej na terenie Gminy Więcbork". Celem programu jest 

aktywna integracja zawodowo-społeczna osób zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem 

społecznym. Po stronie wydatków, oprócz kwoty dofinansowania ujęty został wkład 

własny Gminy. Łączna kwota planu finansowego po stronie wydatków wynosi 63154,75, 

w tym kwota zasiłków motywacyjnych w rozdziale 85214 wynosi 15066,75 zł. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w: 

 rozdziale 70005§0690 o kwotę 453,00 zł (wpływ odpłatności za przygotowanie 

dokumentacji do sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców), 

 rozdziale 70005§0760 o kwotę 2350,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności), 

 rozdziale 75615§2680 o kwotę 4 147,00 zł (rekompensata z WFOŚiGW w Toruniu 

utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących 

własnością skarbu państwa, gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie 

lub odpływie wód powierzchniowych oraz gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki 

wodne), 

 rozdziale 75616§0360 o kwotę 8 500,00 zł (wpływ z podatku od spadków  

i darowizn), 

 rozdziale 75618§0490 o kwotę 425,00 zł (wpływ opłat za zajęcie pasa drogowego), 

 rozdziale 75618§0690 o kwotę 3000,00 zł (wpływ opłaty dodatkowej za przyjęcie 

oświadczeń o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 rozdziale 758 i4§0920 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 rozdziale 80104§0940 o kwotę 9 220,00 zł z uwagi na wpływ środków stanowiących 

odpłatność za pobyt dzieci spoza terenu Gminy Więcbork w placówkach 

wychowania przedszkolnego za okres 2015-2016r., 
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 rozdziale 80114§0970 o kwotę 130,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ 

kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 rozdziale 85202§0970 o kwotę l 600,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu 

odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 rozdziale 85295§2360 o kwotę 2,00 z! i 85502§2360 o kwotę 6 000,00 zł (wpływ 

dochodów JST związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 rozdziale 90002§0910 o kwotę 300.00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu 

opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 rozdziale 90019§0690 o kwotę 7 000,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze 

korzystanie ze środowiska), 

 rozdziale 92695§0830 o kwotę l 127,00 zł (wpływ dochodów z tytułu świadczonych 

usług wynajęcia sprzętu wodnego w okresie letnim). 

6. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 92109 w zadaniu inwestycyjnym  

pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku"  

w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 100 000,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączna kwotę 147 100,00 zł. 

Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy i uzyskanie 

niższej kwoty za jaką to zadanie zostanie zrealizowane. 

7. W rozdziale 60014 wprowadza się następujące zmiany w planie finansowym wydatków: 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne polegające na udzieleniu pomocy 

finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego w kwocie 14 000,00 zł na wykonanie zadania 

pn.: „Budowa chodnika w wsi Jastrzębiec", 

 zmienia się nazwę zadania inwestycyjnego z dotychczasowej: „Budowa chodnika 

przy drodze powiatowej w Zakrzewku" na „Przebudowa wybranych odcinków dróg 

kategorii powiatowej (dot. drogi we wsi Zakrzewek)". Kwota pomocy pozostaje bez 

zmian. 

8. W rozdz. 60016 dokonano zwiększenia planu wydatków w: 

 § 4210 o kwotę 87483,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych do 

poprawy przejezdności dróg i na bieżące utrzymanie taboru drogowego, 

 §4270 o kwotę 12200,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie remontu drogi  

w postaci ułożenia warstwy ścieralnej bitumicznej na drodze gminnej w Runowie 

Kraj., 

 §6060 o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup samochodu osobowego do 

celów służbowych w zakresie objazdu i kontroli bieżącego utrzymania dróg 

gminnych. 

9. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 §4300 o kwotę 32 100,00 zł  

w celu zapewnienia środków finansowych za wykonanie usługi w zakresie doradztwa 

prawnego dotyczącego odzyskiwania podatku VAT od wydatków określonych w pkt. 2 

niniejszego uzasadnienia. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095 §4309 o kwotę 134,00 zł  

w związku z planowaną realizacją w latach 2017-2021 projektu pn.: „Infostrada Kujaw  

i Pomorza 2.0". W ramach tego projektu Gmina jest zobowiązana do zabezpieczenia na 

2017 r. kwoty 134,00 zł stanowiących udział własny w projekcie z przeznaczeniem na 

działania informacyjno-promocyjne i zarządzanie projektem. 

11. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w rozdziale 80101: 

 w §6050 o kwotę 22 000,00 zł poprzez wprowadzenie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa parkingu i miejsca postojowego dla rowerów przy 

Zespole Szkół w Sypniewie", 



9 
 

 w §6050 o kwotę 6 000,00 zł w zadaniu pn.: „Budowa podjazdu z kostki brukowej 

przy Zespole Szkół w Jastrzębcu", 

 w §6060 o kwotę 5 000,00 zł poprzez wprowadzenie nowego zadania pn.: „Zakup 

systemu monitoringu w Zespole Szkół w Jastrzębcu (kamery - 4 szt., rejestrator, 

monitor)". 

12. W dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt. 11 uzasadnienia, dokonano zmian  

w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków: 

 w rozdziale 85153 w §6170 o kwotę 15 100,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

urządzenia służącego do wykrywania substancji psychoaktywnych (narkotyków) 

Drager Drug Test 500 dla Komendy Powiatowej Policji w Sępolnie Kraj., 

 w rozdziale 85154 w §4210 o kwotę 2 100,00 zł na działalność świetlicy 

środowiskowej „Uśmiech'').  

Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2016 r. środków uzyskanych  

z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się na 

realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

14. W rozdziale 85203 dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy §4260, 

§4430 a §4210 na łączną kwotę 4 270,70 zł z uwagi na bieżące potrzeby 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. 

15. W dziale 855 dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdz. 

85510§4330 a rozdz. 85504§4300 na kwotę 4000,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie dowozu dzieci w okresie wakacyjnym na zajęcia do Świetlicy 

Środowiskowej w Więcborku. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 15 radnych  

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

 

Zmian w WPF w 2017r. dokonano w planie dochodów i wydatków z uwagi na 

dotychczasowe zmiany w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, ujęto w planie przychodów 

nadwyżkę budżetową z 2016 r. jako źródło finansowania rozchodów w latach 2017-2019 oraz 

częściowo planowanego deficytu w 2017r. Przyjęta nadwyżka umożliwia rezygnację  

z zaciągnięcia w 2017r. kredytu w kwocie 365.806,87 zł oraz planowanie budżetu 

zrównoważonego w 2018r.. Zmiany w parametrach przychodów i rozchodów wymuszają 

korektę kwoty długu w całym okresie obowiązywania WPF oraz korektę wyniku budżetu, aby 

spełnić zasadę przyjętą w § 5 uchwały. 
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W załączniku przedsięwzięć wprowadza się dwa nowe zadania: 

1. „Program aktywności Lokalnej na terenie gminy Więcbork z limitem wydatków na lata 

2017-2018. 

2. „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” z limitem wydatków na lata 2017 – 2021. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 15 radnych  

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Uchwała została podjęta  na podstawie pisma Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim 

znak: FN.3251.28/3.2017 z dnia 9 maja 2017r. informującego o stanie dróg kategorii 

powiatowej znajdujących się na terenie gminy Więcbork wraz z kalkulacją nakładów 

finansowych niezbędnych do poniesienia, aby zapewnić wymagany stan techniczny. Zatem  

w ramach  dotychczasowego budżetu  uchwala się zmianę przeznaczenia kwoty pomocy 

25.000,00 zł  z realizacji zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej  

w Zakrzewku” na realizacje zadania „Przebudowa wybranych odcinków dróg kategorii 

powiatowej (dot. drogi we wsi Zakrzewek)”Jednocześnie uchwala się dodatkowo wysokość 

pomocy na kwotę 14.000,00 zł w celu wykonania ostatniego etapu, kończącego realizację 

zadania pn. „ Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec”. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa /…/ - 

pozytywna. 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 15 radnych  

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 12 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 

 Burmistrz Więcborka podjął próbę skontaktowania się z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim w sprawie zgłoszonej przez radnego, w trakcie 
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trwania sesji ale niestety się to nie udało się pewnie z racji tego, że obecnie Dyrektor jest 

na urlopie. Wysłał, wiec zapytanie sms ale na tą chwilę nie uzyskał jeszcze informacji 

zwrotnej. Z chwila otrzymania odpowiedzi przekaże ją radnemu telefonicznie. 

 

Ad. 13 Wolne wnioski i zapytania radnych. 

 

Przewodnicząca RM poinformowała, że termin kolejnej sesji to 30 sierpień 2017r. 

 

Dyrektor MGOPS nawiązując do informacji Burmistrza Więcborka o wizycie studyjnej, 

która odbyła się 20 czerwca br. podziękował Radnym oraz Burmistrzowi oraz Pani Skarbnik 

za współpracę. Na to bowiem, że wskazano samorząd gminy Więcbork i Jednostkę MGOPS 

w Więcborku, składa się wieloletnia praca i mnóstwo decyzji, które zostały podjęte. Decyzje 

te spowodowały, że zostali zauważeni. Samorządowcy, którzy odwiedzili OPS w Więcborku 

byli zachwyceni tym wszystkim, co się tu dzieje. Dyskutowano też o współpracy pomiędzy 

jednostkami, a Gminą. Dziękował Samorządowi Gminy Więcbork za akceptację koncepcji 

zgłaszanych przez MGOPS, choć często wydają się one na początku dość daleko idące  

i niestandardowe. Liczy, że taki poziom współpracy się utrzyma, co przyniesie wymierne 

efekty i niejedna wizyta studyjna się odbędzie. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady trzydziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

 


